



REFERAT AF HOVEDBESTYRELSESMØDE

**Søndag d. 16. marts 2025 kl. 10.30 på
Dansk Skak Unions Museum
Hældagervej 165, indgang 149
7120 Vejle Ø**

Kastrup, d. 18. marts 2025

Dagsorden:

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 24. november 2024
3. Afstemninger siden sidste HB-møde
4. Forretningsudvalgets beretning
5. Økonomi og regnskab
6. Lønforhold for ansatte i Dansk Skak Union
7. Divisionsturneringen – fastlæggelse af datoer
8. Divisionsturneringen – fastlæggelse af grupper
9. Delegeretmødet –
FUs forslag om valg af suppleant til FU
HBs forslag til ny formulering af lovenes § 4, stk. 3.
10. Hæderstegn og Initiativpriser
11. Valg
 - a. Repræsentation i FIDE og ECU
 - b. Repræsentation i Nordisk Skakforbund
 - c. Repræsentation i Tankesportsforbundet
 - d. Turneringskomite til Divisionsturneringen
 - e. Divisionsturneringsudvalg
 - f. Divisionsturneringsleder
12. Nyt fra udvalg
 - IT-Udvalg
 - Sponsor udvalg
 - Kvinde udvalg
13. Nordisk Skak Forbunds ungdomsturneringer
14. Køge Skakklub ansøgning om økonomisk understøttelse af deres "hall of Fame"
15. Ændring af Divisionsturneringsreglementets §4
16. Dansk Skak Unions værdigrundlag
17. Nyt fra hovedkredsene
18. Næste periodes HB-møder
19. Eventuelt

Deltagere:

FU-medlemmer:

Poul Jacobsen (PJ) - Poul Guldbæk Olesen (PGO) Jesper Scherling Fris (JSF) Christian Thelin (CT)
Palle Halkier Jørgensen (PHJ) fraværende pga. sygdom

Dansk Skak Union

Hovedkredsrepræsentanter:

Holger Lodahl, 1. HK (HL)* – Niels Steen Larsen, 2. HK (NSL) – Michael Nielsen, 3. HK (MN) – Søren Krabbenhøft, SJ-HK (SK) – Claus Andersen 6. HK (CA) ** - Benny Grønhøj, 7. HK (BN) – Birger Hagstrøm, 8. HK (BH)** – Morten Fabrin, 9. HK (MF)

Alle deltagere har en stemme på nær **, som har to stemmer og *, som har 3 stemmer

REFERAT

Formanden bød velkommen til deltagerne, særligt til Benny Grønhøj, som vikarierede for Bjarne Sønderstrup, og Christian Thelin, som er ny konstitueret til FU. Han oplyste, at der ret hurtigt ville komme en rundvisning i lokaliteterne, vi befandt os i, og at man som sædvanlig ville lade Jesper Scherling Fris fungere som dirigent.

1. Godkendelsen af dagsorden
Dagsorden er godkendt
2. Godkendelse af referat af HB-mødet d. 24. november 2024
Referatet er godkendt

HL påpeger, at HBs forretningsorden med ændring vedrørende pligt til at deltage fysisk på HB-møder og ikke virtuelt, som blev besluttet på forrige møde, ikke lå sammen med mødereferat og bilag fra forrige møde.

3. Afstemninger siden sidste HB-møde

Valg af suppleant til FU

CT blev valgt med 16 stemmer for, indtil delegeretmødet.

MF valgt til bestyrelsen af Kølbæks-legat med 10 stemmer for og 6 blanke.

HL påpegede i forbindelse med valget af Fabrin, at information var beskeden, og at der ikke var mulighed for at foreslå andre kandidater. PJ svarede at man p.t faktisk ikke ved, hvad det præcis indebærer at sidde i legatbestyrelse, derfor den beskudne information. HL accepterede forklaring

4. Forretningsudvalgets beretning
Beretningen er dels udsendt skriftligt og følger referatet som bilag, dels suppleret med enkelte mundtlige tilføjelser, som refereres sammen med kommentarer til beretningen.

MF påpegede iht. den skriftlige beretning at Lemvig fylder 125 år og ikke 100 år.

JSF påpegede at 2 dages HB-møde er i 2025 (ikke 2026).

Mundtlige tilføjelser til skriftlig beretning.

Henvendelse fra Holstebro Musikteater

Henvendelse fra Holstebro Musikteater om samarbejde i forbindelse med en forestilling med skak som tema. Forestillingen opføres 14 gange i september-oktober 2025 i Den Grå Hal på

Christiania og 3 gange den 21.-23. oktober 2025 i Holstebro. Holstebro Skakklub er anmodet om at afholde lyn- eller hurtigskak som supplement til forestillingerne i Holstebro.

Møde med Tv-kanalen Sport Live 11.03 kl. 08:00

Deltagere Poul Jacobsen, Chr. Thelin, Thomas Hauge Vestergaard, Ketil Berg-Sørensen og Flemming Kjellerup.

Mødet kommet i stand efter henvendelse fra Tv-kanalen, emnet var muligheder for at lave live udsendelser fra udvalgte danske skakbegivenheder. Efter en times gode drøftelser blev det aftalt at gå videre med ideen, Tv-selskabet overvejer nogle tekniske udfordringer, og vi bidrager med kalender, + finder eksempler på velfungerende skakudsendelser. Oplægget er at der skal laves TV for den almene dansker, ikke for skaknørder, så tilgangen skal indrettes herefter.

Møde med Tjele Efterskole fredag kl. 17:00 i Odense

Fredag kl. 17:00 deltog PJ i Odense i et møde med forstanderen fra Tjele Efterskole Jimi Holstebro, Esmat Guindy bestyrelsesmedlem på efterskolen, Kim Skaanning fra organisationen Sommerskaksejren, Formand Lars Munk Jensen og Ungdomsansvarlig Søren Christensen fra Læseforeningen.

Mødet tog efter en indledende præsentation af deltagerne en snak om Tjele Efterskoles nyere historie, hvorefter den nye forstander erklærede sig helt parat til igen at prøve at indføre skak som linjefag, og i øvrigt, hvis der ikke kommer mange elever, så stadig at køre med skak som valgfag.

Desuden var han helt klar til at lade skolen huse en skaksejre 2, og evt. en voksenskaksejre. Kim Skaanning tilkendegav at sommerskaksejren godt kunne overveje at arrangere 2 årlige lejre, og nok også kunne skaffe nok kvalificerede ledere, så han ville gerne give tilsagn om, at de ville deltage i et eller andet omfang.

Kvindelandstræner

Der er inviteret til og afviklet sonderende samtaler med 2/3 ansøgere, den sidste som er udlænding, har trukket sin ansøgning.

PJ og CT skal mødes ansigt til ansigt med de 2 andre kandidater.

Kommentarer til beretningen

HL roste beretningen

Bemærkning fra BH som skulle meddele at 8. HK ønsker ligestilling af budget for kvindelandshold og landsholdet i åben række.

5. Økonomi og regnskab

Beretningen er baseret på bilag, der er tilsendt deltagerne forinden.

PGO redegjorde for hovedpunkterne og bemærkede at regnskabet ikke er godkendt af revisorerne endnu. Det ser ud til at vi kommer ud med et overskud på 250.426 mod et budgetteret underskud. Hovedårsagerne er større indtægter end budgetteret, og mindre forbrug end budgetteret.

Udgifter der ikke var indregnet i oprindeligt budget:

Indretning af Skakmuseum, hvor en stor del af det er en-gangs udgifter.

Bogprojekt ved John Rendboe.

Vores aktuelle arvesager er, efter anvisning fra revisionen, ikke bogført som indtægt. Det sker når vi kender de endelig beløb, så de modtagne forskud er registreret som forudbetalinger. Der er revisionsmøde i begyndelsen af april.

Dansk Skak Union

Økonomi 2025

Vi arbejder på de sidste konverteringer fra det gamle regnskabssystem, så snart det er på plads, kan vi igen bogføre. Derfor er rating-opkrævninger endnu ikke udsendt.

PJ glædede sig over at der er brugt flere penge på junior aktiviteter. Men vi skal have gang i flere aktiviteter, også for andre medlemsgrupper.

HL spurgte om en anmodning ifm. Kulturnatten, vil blive modtaget mere positivt. Det kan PJ ikke garantere. Men er meget positiv over for initiativer med sigte på flere skakaktiviteter.

CA spurgte til om man kan afskaffe opkrævning af det første kvartals hovedkreds-kontingent for nye medlemmer. Således at man hverken skal opkræves for DSU eller Hovedkreds. Det skal ændres i IT-systemet. Det skal rettes af Michael Nielsen i systemet. Vi gør det i det nye.

6. Lønforhold for ansatte i Dansk Skak Union

PJ fremførte at der er behov for justering på budgettet for en kvindelandstræner

FU foreslog at kvindelandstræneren skal aflønnes på samme niveau som

Ungdomselitetræner (RS) og Landstræneren (SBH).

Det blev godkendt af HB uden indsigelser.

Kvinde/Pige skakkoordinatorens foreslås af PJ at komme på samme niveau, som landstrænere.

Det blev godkendt af HB uden indsigelser

PGO gennemgik og uddybede DSU samlede lønudgift i 2024

Samlede lønudgifter: 568.000

7. Divisionsturneringen – fastlæggelse af datoer

Forslag er udsendt skriftligt, der er koordineret ift. Bundesliga, som vi har fået program for, og andre større turneringer jf. bestemmelser for Divisionsturneringen.

Ingen bemærkninger ift. Skakligaen og divisionerne.

Datoerne er dermed besluttet af HB. Datoerne for Skakligaen kan blive ændret, hvis der sker ændringer for Bundesligaen

Skakligaen.

1. runde: lørdag, 1. november 2025
2. runde: søndag, 2. november 2025
3. runde: søndag, 23. november 2025
4. runde: søndag, 14. december 2025
5. runde: lørdag, 24. januar 2026
6. runde: søndag, 25. januar 2026
7. runde: søndag, 1. februar 2026
8. runde: lørdag, 14. marts 2026
9. runde: søndag 15. marts 2026

1. division.

1. runde: søndag, 2. november 2025
2. runde: søndag, 23. november 2025
3. runde: søndag, 7. december 2025
4. runde: søndag, 18. januar 2026

Dansk Skak Union

5. runde: søndag 1. februar 2026
6. runde: søndag 1. marts 2026
7. runde: søndag, 15. marts 2026

Oprykningskampe mellem vindere i 1. division:
Søndag, 22. marts 2026

8. Divisionsturneringen – fastlæggelse af grupper.
Turneringen endnu ikke færdigspillet, så for tidligt at fastlægge grupper.
JSF oplyser, at der mangler et medlem af Divisionsturneringsudvalget. Udvalget skal bruge en 3. mand, og Forslag til kandidater modtages gerne.
MF nævner, at der måske er udsigt til, at 1. divisionerne i næste sæson kan komme til at bestå af 16 hold øst for Storebælt og 16 hold vest for Storebælt.
MF påpeger at det nye divisionsreglement ikke fremgår på hjemmesiden under turneringsreglement. JSF lover det bliver rettet snarest.

9. Delegeretmødet –
FUs forslag om valg af suppleant til FU
PJ fremfører behovet for en suppleant for at sikre at FU ikke kommer i situation, hvor man mangler folk. HL foreslår en ændring i ordlyden og kommasætningen. HB godkendte det herefter som et HB-forslag til delegeret mødet.

HBs forslag til ny formulering af lovenes § 4, stk. 3.
HB vedtog udvalgets formulering af forslaget til delegeretmødet.

10. Hæderstegn og Initiativpriser
Indstillinger er indsendt. Alle indstillinger er godkendte og diplomer er printet og underskrevet, så de er klar til at blive udleveret ved delegeret møde.

11. Valg
 - a. Repræsentation i FIDE og ECU: PJ blev genvalgt
 - b. Repræsentation i Nordisk Skakforbund: PJ blev genvalgt
 - c. Repræsentation i Tankesportsforbundet: JSF blev genvalgt
 - d. Turneringskomite til Divisionsturneringen: Lars Johansen, Kenneth Varberg og Michael V. Nielsen
 - e. Divisionsturneringsudvalg: JSF, Hans Milter Pedersen og Bjarne Sønderstrup blev genvalgt
 - f. Divisionsturneringsleder: Hans Milter Pedersen blev genvalgt

12. Nyt fra udvalg

IT-Udvalg

PHJ er fraværende pga. sygdom

PJ redegjorde kort for status. Der er forsinkelser, men PHJ og Michael Nielsen er i gang med at kigge på det. De er i gang med at finde folk til programmering

Sponsorudvalg

CA orienterede: Sponsorudvalget i gang. Anders Borch, Jørn Brandt, JSF og CA har holdt et enkelt møde. Kigger til hvordan andre gør det. Sponsorarbejdet ligger i udvalget. De skal ikke spørge om lov i forhold til alle initiativer.

JSF orienterede om at der laves en opgaveformulering til nogle studerende, som måske vil skrive en opgave om, hvordan DSU kan tiltrække sponsorer

Kvinde udvalg

CA orienterede: Etableringen af udvalget er sat på en mindre pause

Udvalg for at gøre DSU mere børnevenligt

Vi kigger os om i skakmiljøet for børn efter relevante kandidater.

13. Nordisk Skak Forbunds ungdomsturneringer

CT orienterede om at vi afholder Pige-NM i april. Invitationer udsendt og tilmeldinger er begyndt at komme

Vi skal afholde Ungdoms NM åben række i DK næste år

PJ fremførte at vi skal have en klar beslutning om hvordan vi støtter udtagne danske spillere økonomisk.

Der udtages 2 spillere i hver aldersgruppe. Dog ikke de yngste U8

Det drejer sig om 10 spillere

Det godkendtes af HB, at vi støtter med op til 2.000 kr. pr. spiller til NM, uanset afviklingsland.

Gælder fra og med årets NM på Island, som blev afviklet i februar i år

14. Køge Skakklub ansøgning om økonomisk understøttelse af deres "Hall of Fame"

PJ meddelte at Finn Stuhr ønsker støtte til Køges "Hall of Fame", PJ har meddelt at han ikke kan se han har charge til at støtte den slags ansøgninger. Finn Stuhr vil derfor gerne have HB til at tage stilling.

BH 8. hovedkreds vil gerne støtte én gang, men ikke fremadrettet

HL vil gerne støtte, da der mangler projekter med støtte øst for Storebælt

CT fremførte at idéen er fin, men overvejelserne går på, at alle klubber kan lave en Hall of Fame, som så også skal støttes.

HB stemmer om forslaget:

For stemmer HL = 3 stemmer

Imod stemmer NSL, MN, SK, BG, BH, MF, PJ, JSF, CT, PGO = 11 stemmer

Blankt stemmer CA = 2 stemmer

Forslaget forkastes

15. Ændring af Divisionsturneringsreglementets §4

Ændringsforslaget ligger som bilag og er fremsendt af Hans Milter.

Problematikken er hvilke spillere som ratingtallet beregnes ud fra. Man kan booste sin samlede rating, ved at have spillere på sin styrkeliste som reelt ikke spiller eller måske kun spiller en enkelt kamp.

MF har regnet på at det i denne sæson ikke vil gøre nogen forskel

HB stemmer om det:

For stemmer BH = 2 stemmer

Imod stemmer HL, MN, SK, CA, BG, MF = 9 stemmer

Dansk Skak Union

Blank stemmer NSL, PJ, JSF, CT, PGO = 5 stemmer

Forslaget forkastes

16. Dansk Skak Unions værdigrundlag

JSF orienterede om at Sponsorudvalget synes det er vigtig at vi har et værdigrundlag, når vi skal søge sponsorer. Det tilsendte er et inspirationsforslag, som kan og skal rettes til, vedtages og fremover være DSU's værdigrundlag. JSF efterlyste nogen der vil være med til at udtænke og formulere værdigrundlaget. Skal gerne være på plads til august.

HL fremførte er at der skal laves tilføjelser og justeringer.

MF fremførte at man ikke rigtig kan være uenig med ordene. Det er jo reelt bare ord

BH spurgte om der ikke er lavet et værdigrundlag tidligere?

Vi går hjem og summer. CA og JSF arbejder videre, og har det som punkt til HB-møde i juni

17. Nyt fra hovedkredsene

Vedlagt i bilag

PJ påpegede ift. medlemstallene for kvinder:

At der er et problem i vores kartotek, der gør at alle per automatik oprettes som drenge/mænd, hvis det ikke manuelt korrigeres ved oprettelse

Medlemstallet svagt stigende. Vi har 4 % kvinder af det samlede medlemstal

Mundtligt tillæg til 2. HK: Nakskov Skakklub er nedlagt

18. Næste periodes HB-møder

HB-møde: Online 15. juni 25 kl. 13

FU/HB Strategiseminar: 22. -24. august 2025

HB-møde: 16. november 2025

HB-møde: 4. april 2026

Datoerne er besluttet

19. Eventuelt

HL spurgte på vegne af 1. hovedkreds til situationen omkring Arild Rimestad og hvordan Arild står når karantænen udløber.

PJ fremførte på vegne af FU, at så længe Arild har karantæne fra FIDE, så skal han ikke lave noget arbejde for DSU, men at han når karantænen udløber, vil have samme muligheder og rettigheder som andre medlemmer af DSU.

DM i hurtigskak for hold er på plads. Det spilles i pinsen i Middelfart.

DM i hurtigskak og Lynskak i 2026 i Lemvig, hvor den lokale klub vil markere sin 125-års fødselsdag.

Der kommer et dommerseminar/kursus i september 2025 fra torsdag til søndag med Omar. Opfordring til kredsene om at finde emner til kurset, som er på FA og IA-niveau

CA spurgte til hvilke dommere vi har, der kan afvikle turneringslederkursus.

PJ svarede at Vagn Lauritsen enten selv kan afvikle, eller henvise til en række dygtige dommere som kan.

PJ fortalte at der i fremtiden fra Fide's side vil blive indført en Fairplay Arbiter uddannelse til turneringer på et vist niveau.

Referent: Christian Thelin